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“Vi vet att för dem som älskar Gud samverkar allt till det bäs�a, för dem som är kallade e�er Hans beslu�.” Rom 8:28

Andakt | Bibelord | Text ur “Vilen eder litet” av Fredrik Wislö�

”Du ska åter förbarma dig över oss och trampa våra
missgärningar under fötterna. Ja, du ska kasta alla deras
synder i havets djup.” Mika 7:19

“Kasta en stor sen i havets djup.
Försök att �nna den igen!
Guds nåd är som havet, så vidsträckt,
så djup, så outtömlig.
Mina synder är kastade som en sten i havets djup.
Ingen ska kunna �nna dem mera.

Aldrig mer ska de kunna plåga mig. De är förlåtna.
Glömda.
Det är som om de aldrig hade varit till.
Så är det när Herren förbarmar sig över oss.
Se ett ögonblick ner i Guds nåds djup.
Du blir aldrig varse botten.
Om du än tycker du ser djupt ner, är det bara ytan ditt
öga tränger igenom - så oändligt djupt är Guds nåds hav.
Och där li�er dina synder nedsänkta.
Gud vare pris och ära!”

Med hälsningar från Gunnel Jönsson

Förord |Vi vill tacka för den �na respons vi har

�ått. Det är mycket tacksamt att kunna tala om
konservativa värderingar för oss kvinnor och att ha en
samlande punkt, samt så är det även glädjande att se
männen inspireras. Det vi framför allt vill ly�a i detta
nummer med våra artiklar är tro, hopp och kärlek.
Störst av dem är kärleken. Var välsignade!Johanna Carsbrant
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Honungskakor
2 dl honung
2-2,5 dl smält
smör
3-5 dl vetemjöl

Rör ihop smör och honung till en �n konsistens. Ta en del
av mjölet och blanda tills det blir en deg och kavla sedan
ut det. Du kan använda olika kakformar till degen såsom
dalahästar, hjärtan eller ringar. Kan även användas som
nattvardsbröd. | Recept från Gunnel. | Bild/utförande “.. .på de
icke perfek�a kakor de blev, men åh, så goda!” : Johanna.
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EZER KENEGDO
Hjälparen i kontext

IDENTITET | Kvinnan beskrivs i 1 Mos 2:18 “Herren Gud sa: "Det är inte gott att mannen ska
vara ensam, jag vill göra en hjälpare (hebr. ezer) anpassad (kenegdo) för honom." Kärnbibeln
skriver: “Sista frasen (hebr. ezer kenegdo) är ordagrant översatt "hjälpare enligt motsatt honom".
Betydelsen av neged med pre�xet k och su�xet o är någon som står framför och mitt emot
honom, någon som är lik honom och jämställd med honom. Hebr. ezer har innebörden att

komma till någons hjälp och att assistera.”

Gud själv kallas Israels hjälpare
Ezer kenegdo är hebreiska och sägs vara svåra ord att översätta till andra språk. Ezer har
ursprungligen två betydelser på hebreiska beroende på uttal: att rädda, befria och att vara stark.
I Gamla testamentet används ordet ezer 21 gånger. I breda drag kan dessa delas upp i tre grupper:

1. Ezer. Beskrivning av kvinnan som hjälpare till
mannen. 1 Mos 2:18, 1 Mos 2:20

2. Ezer. När Israel �ck militär hjälp från andra folk.
Jesaja 30:5. Hesekiel 12:14. Daniel 11:34.

3. Ezer. NärHerren Gud hjälper Israels folk.
2 Mos 18:4. 5 Mos 33:7, 33:26, 33:29. Hosea 13:9.
Psaltaren 20:2, 33:20, 70:5, 89:19, 115:9, 115:10,
115:11, 121:1, 121:2, 124:8, 146:5.

Vi ser att ordet EZER, som beskriver kvinnan, är samma ord som används i militärisk kontext.
Gud själv kallas Israels hjälpare. En ezer kommer till någons hjälp.
Det hebreiska ordet kenegdo betyder “motsvarande” [honom] (engelska: opposite, corresponding
to him). En kvinna är med andra ord inte sämre eller bättre än en man. Bibeln är därmed mycket
tydlig med kvinnans lika värde redan i Gamla Testamentet. Man och kvinna är var för sig
unikt skapade,man och kvinna tillsammans är en perfekt sammanfogning. Ett mästerverk.

Fri övers. från ezerkenegdo.org
t.h. : ezer (hebreiska)
Karin Köhnberg ￭
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“Varför är det
krig i Israel?”

Text: Peter Ohlsson

Det är kanske många som ställer sig
denna fråga och det är inte lätt att se
igenom den stora mängd information som
�nns idag. Information som �nns tillgänglig
i Sverige visar sällan information baserad på
Bibeln och de lö�en som den talar om.

Bibeln lovar att det ska by�as ett tempel i Israel. Detta kommer att ske i den sista tiden och är för
många kristna ett stort tecken på just detta. För att det ska vara möjligt för judarna att by�a ett tempel
krävs först en reningsceremoni med o�randet av en röd kviga, denna ceremoni är föreskriven i 4
Mosebok 19. Ett krav är att kvigan måste vara felfri. Sökandet av en felfri kviga har pågått i många år
och först nu har kvigor från Texas, USA, funnits som uppfyller kraven. Israel hade planerat att utföra
reningsceremonin vid påsk i år, den har dock inte genomförts på grund av det pågående kriget.
Underförstått är alltså att Israel har planerat att ta första steg mot att by�a templet. Judarna är
övertygade om att deras Messias ska komma i samband med by�nationen av detta tempel.

Läser man vad �e Jerusalem Post skriver i en artikel den 9 april “Red Heifer, Amalek, and Reactions of
Nations” - �e Jerusalem Post (jpost.com) så är kan vi läsa: När Hamas �alesman �alade för markeringen av
den 100:e dagen av krige�, förklarade han till allas förvåning att anledningen till att Hamas inledde kriget var för
att det judiska folket förbereder sig för att �a med sig den röda kvigan. Det är verkligen konstigt att någon så
viktig som en �alesman skulle �ala om “andliga myter” is�ället för att pra�a om konkre�a skäl, vilket de pås�år är
ett krig om ockuperad mark.

Hamas talesman talar här tydligt om orsaken till kriget, Israels tänkta första steg för att by�a ett
tempel. Artikeln avslutas med följande text: Vi vet alla att det�a sis�a krig är ett religiöst krig mellan de onda
kra�erna i Iran och Israel. Det�a religiösa krig är anmärkningsvärt över Tempelberget när de försöker göra allt för
att fördröja Messias ankoms�.

Läser man vad Al Jazeera skriver i en artikel den 9 april “What do Texan red heifers have to do with
Al-Aqsa and a Jewish temple?” | Al-Aqsa Mos�ue News | Al Jazeera, så kan vi läsa: I ett �al som markerar
100 dagar av Israels krig mot Gaza som s�ar�ade e�er at�acken "Al-Aqsa-floden" av palestinska beväpnade soldater
från Gaza, sa �assam Brigadens �alesperson Abu Obeida att de röda kvigorna är ett bekymmer och att det
potentiella offret är en "avskyvärd religiös myt utformad för a�ression mot en hel nations känslor”. Ta�arsky
(forskare på den israeliska ideella organisationen Ir Amin, reds anm.) ser att den verkliga "�aran" med
tempelrörelsen är att den har "arbe�at mot muslimsk religionsfrihet" och konsekvent har "försökt skapa någon form
av judisk kontroll" över Al-Aqsa, med stöd av den israeliska regeringen. Tempelrörelsen säger att de planerar att
by�a templet "inom något år", enligt Ir Amim. Ändå sa Ta�arsky att han inte tror att ceremonin för den röda
kvigan eller by�andet av templet kommer att ske "i närtid". Han tillade at�, trots s�atligt stöd för en judisk
närvaro i Al-Aqsa, tror han inte att det finns tillräckligt s�arkt stöd från regeringen för att en grupp ska försöka
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förstöra Al-Aqsa, som är föremål för många överenskommelser och förordningar. När det gäller offrandet av
kvigan, ”behöver de erkännande av en mycket bred allmänhet och av besluts�at�are och alla typer av viktiga
rabbiner. Om de bara gör det i april kommer det inte att erkännas, och alla deras ansträngningar kommer att
vara förgäves. "Jag underskat�ar inte �aran med dessa grupper. … by�nation av templet innebär ett helt annat
Israel än idag.”
I denna artikel ska man noga lä�a märke till vad kriget kallas, nämligen Al-Aqsa-floden, namnet på den
moské som muslimerna har på Tempelberget heter Al-Aqsa. Att kriget handlar om tempelplatsen och
Israels planer på att by�a ett tempel är här mycket klart, man kan också skönja mellan raderna att de
försöker hindra detta.

De �esta människor vill tro på att fred är möjligt att uppnå men Bibeln lovar: Ända till slutet ska det råda
krig1, det är endast fridsfursten Jesus Kristus som kan skapa fred på jorden enligt Bibeln.
Judarna tror också att deras Messias ska komma med fred vilket vi ser i slutet av artikeln från �e
Jerusalem Post. Bibeln säger att det är antikrist som först kommer till det omskrivna templet i Israel.
Frågan om antikrist är föremål för en egen artikel, men vi lever i mycket spännande tider och kommer
att följa händelseutvecklingen på Tempelberget. | ¹Daniel 9:26. Bild: Andrew Shiva Wikipedia CC BY�SA 4.0.
Text: Peter Ohlsson, pastor ￭

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Jerusalem Prayer Breakfast
Bönenätverk på besök i Stockholm

Text: Mats Selander, ordförande Kristna Värdepartiet | Jag hade glädjen och

äran att �å delta i Jerusalem Prayer Breakfast den 4-5 april i år. Det är ett

initiativ från f.d. Knessetledamoten Robert Ilatov (Knesset är Israels

riksdag) och lett av av Albert Veksler. Varje år samlar �PB politiker,

företagsledare och kristna ledare från alla samhällsområden i Israels

huvudstad för att be för fred över Jerusalem (Psaltaren 122:6). Sen �era år

tillbaka hålls nu dessa bönesamlingar även på andra platser. Man har

bland annat varit i USA, Uganda, Storbritannien, Italien, Singapore, Ghana, Nederländerna, Finland och

Brasilien. Nu kom det även till Sverige. Här möttes �era hundra Israel-vänner, mestadels kristna ledare,

som �ck lyssna på intressanta tal varvat med bön för Israel. Det var en mycket uppmuntrande och lärorik

dag. Några saker som gjorde starkt intryck på mig var de två Knessetledamöter som är politiska �ender i

Israel men som "hittade varandra" på grund av all värme och kärlek de båda mötte hos svenska kristna. Jag

blev också berörd av bönen för det svenska kristna ledarskapet; att ljumhet, människofruktan och feghet

måste upphöra att prägla ledare. Till sist är det alltid trevligt att mingla och möta både gamla och nya

vänner. Jag �ck en hel del uppmuntrande ord av typen "Jag röstar på er!" - en hälsning jag skickar vidare

till alla KVp-are! Vi gör skillnad och många är glada över att vi �nns och att de kan rösta med ett gott

och glatt samvete! |Mats Selander ￭
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Den goda familjen
Nätverksträ� 2024-04-28, gästtalare André Juthe

Den 28 april hade �vinnonätverket ett zoom-möte för att ly�a upp äktenskapets betydelse i

samhället. Den talare vi hade var André Juthe, författare av rapporten “Den goda familjen” som

släpptes av Claphaminstitutet tidigare i vår. André är lärare, forskare och sitter även med i

styrelsen för Kristna Värdepartiet. Vi har med utdrag av denna rapport som, utan avsikt, visade

att just äktenskap är en mycket viktig grund för ett välmående samhälle. Stadiga familjer

förhindrar kriminalitet och missbruk. Vi hoppas ni blir inspirerade till att läsa rapporten i sin

helhet och ser hur viktig denna enhet, familjen, är.

2.1.1 Allmänt psykiskt välbefinnande
“En metaanalys med totalt 54 studier, vilket resulterade i 117 effektstorlekar och

ett totalt urval på 506 299 deltagare med syfte att mäta skilsmässors långsiktiga

verkan på barns hälsa gjordes 2019 av en grupp europeiska forskare. Även om

studierna i översikten var från hela världen hade forskargruppen ett tydligt

Europaperspektiv och noterar att föräldrars skilsmässa utan tvekan är en av de

mest betydelsefulla negativa händelserna i ett barns liv. Forskarna anmärker att

religiösa och politiska influenser traditionellt har begränsat skilsmässor på

grund av den rådande uppfattningen att äktenskapet utgör hörnstenen för

familjens utveckling. Följaktligen har skilsmässa historiskt sett åtföljts av social

stigmatisering. Det var först under de senare decennierna av 1900-talet som

skilsmässa började erkännas som en social norm.”
Juthe, A (2024). Den goda familjen s. 14 Claphaminstitutet

“...Det som kan konstateras utifrån denna forskning är att splittrade familjer har en

tendens att generera mer splittrade familjer. Om tonårsgraviditeter ökar på

grund av splittrad familjestruktur är risken nämligen hög att detta i sin tur ökar

risken för en ny splittrad familjestruktur.”
Juthe, A (2024). Den goda familjen s. 18 Claphaminstitutet

3 Diskussion
“…Utöver detta har vi också sett att systematiska översikter visar på betydelsen av

äktenskapens kvalitet. Följdfrågan utifrån dessa slutsatser blir: vad är

förklaringen till att äktenskap och traditionell familjebildning har sådan positiv

betydelse för ett så otroligt stort antal hälsovariabler för både psykisk och fysisk

hälsa och välmående? De undersökta studierna undersöker sällan exakt samma

fråga som i denna rapport, och saknar därför ofta orsaksförklaringar för de här
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aktuella frågorna. En god hypotes kan dock vara att äktenskapet bidrar till att ge

en grundtrygghet som svarar mot ett djupt liggande mänskligt behov, vilket i sin

tur befrämjar god mental och fysisk hälsa och har en skyddande effekt mot

stress i allmänhet.

Men om nu äktenskapet har en så befrämjande hälsoeffekt, och om dessutom

kvaliteten på äktenskapet (föga förvånande) framstår som en så viktig faktor,

varför har inte politiker gjort allt i sin makt för att uppmuntra och underlätta för

goda äktenskap och familjebildning? Den individualistiska rörelsen har under

efterkrigstiden varit stark, inte minst Sverige, och politiken har samtidigt gjort

åtskilligt för att bryta sönder gemenskapsbanden i familjen och ersatt dessa med

en starkt individualistisk grundsyn som på flera sätt går i motsatt riktning mot

det som en bred vetenskaplig forskning beskriver som positivt för familjer,

individer och samhälle. 154 Detta skedde främst under sent 1960-tal och tidigt

1970-tal, då de politiska processerna formade en miljö där staten istället för

familjen skulle vara det viktigaste sammanhållande kittet för Sverige.

3.2 Rekommendationer
Eftersom forskningen så tydligt kommer till de slutsatser den gör borde

samhället göra mycket mer för att understödja familjen, framför allt i den form

som visat sig klart mest framgångsrik i att skapa goda förutsättningar för vuxna,

barn och samhälle - nämligen det traditionella äktenskapet. Vilka politiska

åtgärder bör då vidtas utifrån den kunskap som vetenskap och forskning visat

gällande äktenskap och välmående för individ och samhälle? Här följer några

rekommendationer till politiker och andra relevanta aktörer med influens på

samhället:

• Återinför det traditionella frihetsbegreppet. Vi bör sluta likställa individuell

frihet med individuell lycka. Upprätta istället det traditionella

frihetsbegreppet, där sann frihet inte är att bara få göra precis som individen

önskar, utan snarare att utveckla moral och dygd i samspel med andra

människor. Att bli en god medborgare är mer än att förespråka demokrati,

det kräver också personlig dygd. Frihet förstått som ren autonomi leder till

negativa konsekvenser för individen som i nästa ände ger sämre

konsekvenser för alla och faktiskt tillfredsställer färre önskningar totalt sett.

• Inför äktenskaps– och relationsundervisning redan på gymnasiet. Ju mer

unga får kunskap om hur äktenskap, relationer och familj fungerar, desto

högre är sannolikheten att de får välfungerande och harmoniska äktenskap i

framtiden. Tänkbara inslag i sådan undervisning är: Hur löser man konflikter,

vilket kärleksspråk har man, hur förmedlar man kärlek till sin partner på

bästa sätt, och så vidare.

• Låt värderingar som trohet och överlåtelse ingå i skolans läroplan lika

naturligt som demokratiundervisningen.

• Öka resurserna till familjestärkande hjälpresurser och verksamheter hos

kommunernas socialförvaltningar.

• Arbeta för att det ska vara naturligt och inte skambelagt att ta hjälp av en

familjeterapeut, så att familjer tar hjälp tidigt innan det är för sent. Inför en
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lag som gör att varje kommun är förpliktigad att erbjuda familjeterapi.

• Ge familjerna ekonomisk frihet att få tid att vårda relationen. Vår tid har

format ett familjefientligt system där båda föräldrarna ofta känner sig

nödgade att förvärvsarbeta och via skatten betala uppåt 15 000 per månad

och heltidsbarn, vilket är den offentliga subventionen till förskolorna, utöver

föräldrarnas förskoleavgifter. Ge istället varje familj ekonomisk frihet att

själva avgöra hur de vill samordna familjeliv och arbetstid.

• Begränsa tillgänglighet för pornografi för barn och ungdomar, helst för alla.

Tillgången till pornografi verkar försämra sexlivet och bidra till att folk har

mindre sex i motsats till vad dess förespråkare hävdar. 155 Detta är redan

integrerat i den nya läroplanen för skolan, vilket gör att samhället aktivt bör

åtgärda vad som verkar vara ett utbrett problem för samhället och

människors sexuella relationer.

• Slopa allt skattefinansierat stöd till organisationer som förmedlar en vision

om att slå sönder familjen och helt särskilja sex från kärlek och överlåtelse.

Utifrån forskningens slutsatser framstår en sådan agenda av allt att döma

som direkt skadlig för samhället.

• Allra sist, men också viktigast av allt: För både individernas och samhällets

bästa behöver hela det offentliga samtalet kritiskt våga granska det moderna

individualistiska projektet och istället enas kring att i enlighet med tung

vetenskaplig bevisning värna familjen och äktenskapet som samhällets

minsta och samtidigt viktigaste gruppering. Då bygger vi en god framtid för

både vuxna, barn och samhället som helhet.”
Juthe, A (2024). Den goda familjen s. 40-42 Claphaminstitutet

Rapporten i sin helhet, “Den goda familjen”, �nns att hämta på
www.claphaminstitutet.se/rapporter/

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Rebecka kommenterar

Valresultatet | Den 9 juni

var det EU-val. Kristna Värdepartiet
ställde upp och �ck 3 896 röster
(0,09%). Det är mer än en
fördubbling av de 1596 röster (0,04%)
som partiet �ck 2019. I några
valdistrikt �ck vi över 1% av rösterna
och hamnade i listan med “de stora

partierna”. Många medlemmar har
jobbat mycket med att lä�a ut
valsedlar, sätta upp a�scher och
sprida info om KVp till personer i sin
närhet. Det är väldigt roligt att se att
det gav ett positivt resultat! | Rebecka ￭
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Skolan och kristendomsundervisningen
Susanne Rogesund

J ag minns ifrån min skoltid på Hovs skola på Hovshaga i Växjö att vi brukade ha morgonbön. Vår
lärarinna brukade spela någon psalm på tramporgeln, som exempelvis ”Din klara sol går åter opp” av
Johan Olof Wallin. Lärarinnan läste sedan någon kort betraktelse och däre�er bad vi Herrens bön (Fader
vår), enligt den äldre varianten. Vår lärarinna var också noga med att välsigna maten innan vi skulle
intaga vår skollunch. Detta var mina första skolår. Vi som var elever vid denna skola tog emot den
undervisningen i den kristna praktiken som något självklart. När hade vi en sådan kristen undervisning
kanske ni undrar över? Det var inte i någon alltför avlägsen tidsålder. Jag gick mina första skolår under
slutet av 1960 till början av 1970-talet. Jag började senare min gymnasieutbildning på en internatskola i
Sigtuna och där fortsatte vi elever med att läsa vår bordsbön innan vi intog våra måltider.

Denna självklara kristna praktiska utövning i skolvärlden tillhör nu en svunnen tidsepok i de kommunala
skolorna idag. Det �nns ytterst �å kristna friskolor idag. Enligt en uppgi� från Friskolornas riksförbund
�nns det idag 63 grundskolor och sex gymnasieskolor i Sverige som har konfessionell inriktning, varav 60
har kristen och nio har muslimsk inriktning. Genom ett tillä�sdirektiv till utredningen om
konfessionella inslag i skolväsendet, dir. 2019:25, har regeringen beställt ett lagförslag som ska innebära att
inga nya konfessionella skolor �år starta. Detta förbud att starta religiösa friskolor skrotades dock
(tidningen ”Dagen” den 8 december 2022). Den nya borgerliga regeringen har förklarat att de inte ämnar
förbjuda huvudmän att starta eller utöka existerande konfessionella friskolor. Däremot har det
tillkommit en rad lagändringar, som påverkar de konfessionella friskolorna. De måste nu tydligare än
hittills skilja till exempel gemensamma morgonböner från den ordinarie undervisningen, och informera
om att deltagandet är frivilligt. Varför ska staten hindra barnens bön? Var kommer denna rädsla ifrån?

Jag har skrivit en bok om katekeskon�ikten på 1920-talet som heter “Kon�ikten om
katekesundervisningen”. Hjalmar Branting framförde redan 1889 att man borde avska�a katekesläsningen
i skolan och att katekesen borde brännas. Prästen L M Engströms kämpade emellertid för att
katekesundervisningen skulle �å fortsätta i skolan. Denna kon�ikt ledde fram till att
katekesundervisningen blev reducerad i skolan år 1919.

Nu kan vi se resultatet av den minskade kristendomsundervisningen i skolan. Barnen �år inte lära sig att
visa respekt för varandra eller för lärarna. Enligt SVT Nyheter den 17 juni 2024 är svenska skolor sämst i
Europa vad gäller disciplin i klassrummet, visar Utbildningsdepartementets analys av data från
internationella mätningar. Detta är en skrämmande utveckling. Barnen måste �å lära sig 10 Guds bud med
Luthers förklaringar i våra svenska skolor. Budorden återges i Moseböckerna. Enligt Bibeln �ck Mose
budorden på berget Sinai av Gud. I delstaten Louisiana i den amerikanska södern, har man beslutat sig
för att de tio budorden ska upp på vä�en i varje klassrum, enligt A�onbladet den 7 mars 2024.
Det enda rätta är att kristendomsundervisningen ska �å utövas i våra skolor. | Susanne Rogesund ￭

Susanne Rogesund 2024-06-20 | Källor: Rogesund, Susanne, Kon�ikten om katekesundervisningen, Recito förlag,
2018. - Kon�ikten om katekesundervisningen av Susanne Rogesund | Litenupplaga.se - Konfessionella skolor -
Friskolornas riksförbund (friskola.se) - Hovs skola i Växjö, 1976. - Kulturparken Småland / Smålands museum /
DigitaltMuseum -Sigtunaskolan Humanistiska Läroverket – Wikipedia - Utredningen om konfessionella inslag i
skolväsendet (Interpellationsdebatt 29 augusti 2019) | Sveriges riksdag (riksdagen.se) - Kristna friskolor förbereder
sig på nya lagar – Dagen - Kristna friskolor förbereder sig på nya lagar! ”Lättnad över att planerade
etableringsstoppet - skrotades” av Eva Janzon 2022-12-08. - Regeringens oro: Svenska skolor sämst i Europa på
studiero | SVT Nyheter - Nyheter om Delstat Kräver Guds Bud I Klassrum (A�onbladet.se) - Sök (bing.com)
”Delstat kräver - Guds bud i klassrum”, av Lars Larsson/� Publicerad 03.07.
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Från uppväxten i new age
till en kristen gift kvinna
Porträtt av Melinda Andersson-Engström

Sitter i �vinnonätverkets styrelse och har rollen som sekreterare

samt är skribent i Magasin �vinna

Intervjuad av Johanna Carsbrant | Melinda föddes på Öland år 2002 och växte upp på många olika
orter runtom i Sverige. “Min mamma var mycket rastlös och vi �yttade runt i Sverige en hel del,
o�a av konstiga anledningar. I sitt sökande e�er sanningen var hon rädd att “växa fast” på en och
samma plats, och vi bodde sällan mer än ett år någonstans. För mig som barn var det givetvis
väldigt otry�t då det bland annat innebar ständiga skolbyten.”
Det kanske mest påtagliga var hösten 2015. Vid den tidpunkten skulle Melinda börja 7:an, men
missade skolan under hela detta år. Hennes mamma hade nämligen bestämt att de skulle ge sig
ut på en lång bilresa med okänt mål. “Hennes kompass var 'orakelkorten' som hon drog så fort
hon blev osäker på färdriktningen,” berättar Melinda. “Problemet var att korten kunde tolkas
precis hur som helst, så vi åkte runt rätt länge. Pengarna tog slut och vi sov i bilen. Samtidigt
hade vi blivit e�erlysta av polisen, e�ersom ingen visste var vi befann oss.”

Det magni�ka med Melinda är hennes glädje och avsaknad av bitterhet trots att hon har ha�
en helt annan uppväxt än många av de andra i hennes ålder. Det började omkring 2005, hennes
mamma hade ett mycket bra jobb, då hon är en väldigt intelligent kvinna. “Men hon var
ensamstående och utarbetad, hon jobbade nästan alltid övertid. Jag tror hon började må psykiskt
dåligt. Och istället för att söka konstruktiv hjälp övertalade hon jobbet att �å gå en kurs i
personlig utveckling.”
Dessa kurser är tyvärr o�a inkörsporten till olika former av osund andlighet (även
Scientologerna har använt sig av till synes oskyldiga kurser i “personlig utveckling” för att värva
sektmedlemmar). För Melindas mamma blev kursen början på att hennes personlighet istället
“avvecklades” och ersattes med en annan. Kursen pågick under �era dagar och hölls på en �n
gård utanför staden, där meningen var att �nna sig själva och �å kontakt med sina känslor. “Min
mamma var en mycket välfungerande individ även om hon hade en tu� period i livet. Men
ledarna på kursen påstod att hon inte kände något. För att ‘väcka’ hennes och de andra
deltagarnas känslor utsattes de för daglig fasta, farliga fysiska övningar och psykologiska rollspel.
Hon har sedan dess aldrig kunnat kontrollera sina känslor, vilket hon inte ha� problem med
förut.” Melindas mamma var skör och lyssnade till kursledarna när dessa påstod att hennes
föräldrar hade gjort henne illa och aldrig älskat henne. De uppmanade henne troligen också att
bryta med sina föräldrar, vilket senare skedde �era gånger.
Det är mycket vanligt att detta sker inom new age. Man påstår att trauman �nns i ens bakgrund
och att man skall kasta bort alla omkring sig, särskilt sin familj. Detta påminner mycket om
sektbeteenden.
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Denna första kurs blev början på ett sluttande plan som skulle ta Melindas mamma djupt ner i
nyandlighetens avgrunder. Man hör hur mycket Melinda vill skydda sin mamma från dessa
personer men som hon själv sade: “Jag var så ung, men med åren märkte jag en förändring i
hennes beteende, det var ju bara hon och jag. Jag märkte att hon sökte sig till allt �er kurser som
de tog oerhört mycket betalt för, samtidigt som hon blev mer och mer avskild från den vanliga
världen. När jag var tio år bröt hon med alla familjemedlemmar. Istället tydde hon sig till olika
guruer och ledare inom new age, feng shui, reiki mm. Särskilt viktig blev en kvinna som även jag
trä�ade några gånger, då bosatt i Linköping. Hon tog mycket betalt varje gång de trä�ades. Min
mamma sökte bara sanningen, ville på något rastlöst sätt hitta hem och lät mig ta över mycket
då hon inte klarade av kontakter med vissa instanser. Jag såg hur hon alltmer sjönk ned i new
age. Hon trodde väl att det skulle lösa hennes problem, men istället blev hon bara sämre.”
Melinda �ck ta på sig vuxenrollen tidigt och ringa bankärenden åt sin mamma. Socialen
skickade brev som hon �ck svara på och hon �ck även ta en del av kontakten med dem. Den lilla
familjens underliga och kring�ackande livsstil hade �ått anhöriga och Socialtjänst att reagera. I
förskoleåldern hade Melinda varit fosterhemsplacerad under en kort tid, men självklart var
saknaden e�er hennes mamma stor och hon �ck snart komma hem igen. Socialtjänsten släppte
dem dock aldrig ur blicken, och hotet om att återigen bli utredd och möjligen omplacerad var
ständigt närvarande. “Jag skyddade och försvarade mamma inför socialen, trots att hon
egentligen inte var kapabel som förälder. Jag visste ju inte hur hon skulle klara sig utan mig.” De
ständiga utredningarna gjorde även modern paranoid och kan ha bidragit ytterligare till hennes
�yktbeteende.

M en trots att hennes mammas praktiserande av new age på många sätt var jobbigt för
Melinda under uppväxten, även på pinsamma sätt som när en skolkamrat såg hennes mamma
spela trumma ute i skogen, så var det faktiskt även hon som omedvetet bidrog till dotterns
första möten med kristendom.
“Jag är så glad att jag blev skickad till kyrkans barngrupp av mamma när jag var liten, för det
bar jag med mig och det har hjälpt mig. Jag �ck ingen barnatro då, men det var som om Gud
aldrig lämnade mig utan hittade mig igen, och jag honom.
Mamma själv tog starkt avstånd från kristendomen, men
det var ändå tack vare henne jag �ck en försmak av den.”

Re�ekterande över vad new age är har Melinda läst
�era av de böcker som hennes mamma hade, i sy�e att
förstå vad som sker och skedde med henne. Det var så
mycket olika information från olika håll. Vi kan ge
exempel på boken ”�e Secret” (av Rhonda Byrne, reds
anm), som påstår att du själv kan påverka ditt liv och
din framtid genom hur du tänker och hur du har ditt
sovrum eller hur du ställer bilen. Vill du ha en man så
skall du “inte ta upp hela sängen själv utan hålla dig på
ena halvan”. Vill du ha en man skall du “inte heller ställa
bilen i mitten av garageuppfarten utan på ena sidan”.
Den boken visar att om du “tänker rätt, så hör
universum dig” och genom ditt handlande - så blir ditt
liv. Om det inte sker så är det “ditt fel”. Det är
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kännetecknet för new age, som Melinda uttrycker det: "Allt är ditt fel om det inte blir som i
boken eller böckerna. Andevärlden tar hand om dig eller stra�ar dig. Det står mycket om
energier vid by�nader och hus, ja alla platser, men du kan �å bort dessa ‘energier’ genom att
vi�a med rykande salvia samt om du skriker rätt ut. Detta kanske låter lustigt, men är för
dem en verklighet. För att som med allt annat så funkar det i början och ger en inre frid, men
sedan fungerar inte yogan, mindfulness eller böckerna - utan man söker bara mer och mer.”
Och samtidigt som individen själv �år ansvaret för andevärlden uppmanas man att släppa
ansvaret för det man faktiskt kan påverka - och istället visa universum och andevärlden vad
man vill genom vidskepliga handlingar, a�rmationer och ritualer. Att faktiskt försöka
påverka sitt liv i rätt riktning på ett sunt och normalt sätt betraktas som fel e�ersom man då
har lagt sig i universums jobb.

Nyligen har farorna med new age även uppmärksammats av media, till exempel i TV4:s
Kalla Fakta där new age-rörelsens farliga glori�ering av självmord granskades. Många som är
djupt inne i detta tror att man kan ‘�å ett nytt liv om man tar livet av sig, vi är ju garanterade
�era liv som vi har ha� och kommer �å så om jag då tar livet av mig bör jag �å ett nytt och
bättre liv’. Tron på reinkarnation är nämligen stark inom nyandligheten. Detta är en av de
farligaste fällorna och vi är många som kan skriva under på att detta faktiskt uppmanas till
eller insinueras lite �nt under ytan. Är du inte nöjd med livet som det är nu så ‘kan du alltid
�å ett annat och bättre nästa gång, för under detta liv är det kört’.
“Mamma diskuterade öppet sådana idéer med mig under min uppväxt och jag var o�a rädd
att hon skulle ta livet av sig.” Dessa samtal skapade även ovälkomna tankar hos henne själv,
men hon hade turen att vare sig hon eller hennes mamma tog det steget fullt ut.

Melinda bevittnade hur hennes mamma gick kurser hos kvinnan i Linköping för att bli
reikimästare och hade mängder av kristaller hemma, som samma kvinna sålde till henne. Men
märk väl att detta är andligt, så det fungerar alltid positivt i början. Därför faller många för
detta, men vi vill med detta varna för detta då Melindas mamma och många andra som börjar
med olika läror av detta slag blir som helt andra människor. Det behöver inte vara mycket:
det kan räcka med att man spår i tarotkort, lä�er änglakort eller tar hem olika stenar som
någon har “bett” över.

New age rik�ar sig mycket till kvinnor och till�alar människans ego,
att just du kan bli en “gudinna” och att du kan �å mak�.

Melinda såg sin mamma gå kurs e�er kurs och ledas åt alla olika håll, beroende på vad korten
sade eller vilka djur som hon råkade trä�a på. Det �nns en lära som säger att om du ser en
viss typ av djur eller växt så är det “tecken till dig”.
Man brukar skämtsamt säga “trädkramare”, men det �nns faktiskt en “lära” om att “ge träd

kärlek”. Om djur är upprörda så ska man “skrika på träd”, som om just det trädet
symboliserar det djur, den person eller den situation som “är upprörd” - och då “suger trädet
upp” detta. Melinda berättar att hennes mamma o�a tog med henne till skogen för att krama
och prata med träd eller göra olika typer av hedniska ceremonier.



_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
MAGASIN QVINNA | Nr 3 | SIDA 15_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

M en trots allt det�a så har Melinda funnit Jesus och �ått sin man. Hennes enorma kärlek till
hästar har räddat henne på många sätt, att ta hand om dem, måla av dem och rida.
Början på slutet för uppväxten i
new age kom när mor och dotter
2018 �yttade ner till Kanarieöarna.
“Mamma hade alltid dragits till
Kanarieöarna, hon trodde att de
hade med Atlantis att göra.
Vistelsen där blev tu� på många
sätt även om jag också har �na
minnen från tiden i Spanien,
mycket relaterat till hästar. På
grund av denna �ytt missade jag
dock möjligheten att börja
gymnasiet.”
2020 kom så corona, vilket gjorde

att de, som alla andra i Spanien,
blev inlåsta. Situationen blev
mycket jobbig och ekonomiskt sett
�ck de stora problem. Även relationen mellan Melinda och hennes mamma tänjdes till
bristningsgränsen: “Jag kände att jag inte kunde fortsätta leva såhär.” Melindas styvpappa blev
hennes hjälp när hon valde att själv åka tillbaka till Sverige och börja om, långt bort från allt det
som varit jobbigt. Hennes styrka i att göra detta och att våga gå sin egen väg är unik. Kampen
mot socialen blev kortvarig då hon skulle fylla 18 år nästan direkt e�er sin ankomst till Sverige.

När Melinda gör en återblick med sina kristna ögon så ser hon ännu �er problem med just new
age: “De är väldigt rasistiska,” säger hon. “De påstår mycket att ‘den ariska rasen, den vita,’ är mer
intelligent, att det �nns olika typer av människor och att vissa når högre än andra. Många
böcker säger emot varandra och det �nns till och med dem som påstår att världen li�er i “guds
blindtarm” och att vi egentligen kommer från rymdvarelser, som gjorde att människan kunde
�yga och ha telepatiska förmågor. Men detta har gått förlorat, säger man, på grund av
ondskefulla ödlor som även styr världen i hemlighet. Enda sättet att åter�å förmågorna är att gå
upp i “den nya dimensionen”. Den tron gjorde Melindas mamma väldigt stressad, då hon även
började tro att hon var förföljd av ‘ödlorna’ på grund av den särskilda energi hon trodde sig ha. I
dessa böcker �nns allt i ett enda hopkok. Melinda skrattar lite: “Logiskt så var det jag såg kaos,
där allt blandades. Mycket i new age är även relaterat till konspirationer, t ex att världen
förutom av ödlorna också i hemlighet styrdes av Hitler som man tror levde till 60-talet, samt av
judar och att de (judarna) är emot oss. Så mycket olika delar där man alltså skyller på
folkgrupper. Trots att jag inte själv praktiserade new age hade jag ryckts med i den kaotiska
livsstilen där det varken fanns upp eller ner, och mådde väldigt dåligt av det. Jag började dras till
kristendomen helt enkelt för att den erbjöd struktur. Det jag såg var att det i Bibeln fanns
ordning och reda, samt att den var enhetlig och inte �era spridda, olika läror. Så rent logiskt
verkade den mer vettig. Jag noterade också att de som var kristna var gladare och verkade ha ett
inre lugn, samt att de hade funnit sanning."

Sagt och gjort började Melinda gå till kyrkan i Linköping. Hon kon�rmerade sig och började
studera Bibeln. “I början ville jag ‘konvertera’ till kristendomen helt enkelt för att den verkade
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erbjuda ett mer ordnat liv än new age. Men så lärde jag känna Jesus mer och mer och förstod att
han på riktigt är världens Frälsare!”
Melinda har ha� möjlighet att läsa upp sina betyg och kan nu 6 olika språk, och hon är en
enorm tillgång med sin klarsynthet och objektivitet. En fördel som Melinda ser med att ha
missat en del utbildning är att hon kanske sluppit en del av den politiskt korrekta
indoktrinering som pågår i skolan när samhället fördrivs åt ett allt mer extremt håll, till exempel
klimatextremism. Hon är en djurvän av rang och har alltid brytt sig om miljön och sin
omgivning, men när hon började se att mycket av det som man gör i miljöns namn inte är till
nytta vare sig för miljön eller människan, så började hon våga ifrågasätta många organisationer.

Är new age en sekt? Melinda: “Ja och nej. New age är inget organiserat religiöst samfund, men
alla lever i ett liknande skräckvälde och med en gemensam �loso�. Ledarna utövar o�a stor
personlig makt över följarnas liv. Det är det som gör att det blir svårt att lämna, man blir
bunden.”
Som kristen ber Melinda dagligen för sin mamma och hyser inget a� utan älskar henne. Man
hör hur hennes längtan är e�er sin mammas kärlek. Hoppet är att även modern en dag skall bli
frälst.

Melindas liv idag är att hon är gi� och har �yttat till
Norrland som är makens hemort. Hon �ck ett tilltal att gå in
på en matchningssida för kristna och med lite tilltro
fungerade det. De förlovade sig, e�er ett år gi�e de sig och nu
är de husägare. Hela hennes liv har vänt och har blivit
välsignat, precis som vi blir lovade. Vi som �år äran att ha
med henne i styrelsen för �vinnonätverket ser hennes mod,
objektiva tänkande, kreativitet och sprallighet. Vi tackar
henne och hoppas att hennes berättelse kan hjälpa någon som
fastnat i new age. Se hur Gud räddar - det �nns hopp!
Text: Johanna Carsbrant & Melinda Andersson-Engström

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

sexualkunskapEn och samhällskulturen
Text: Melinda Andersson Engström

“Men den som förför en av dessa små som tro på mig, för honom vore det bättre att en kvarnsten hängdes
om hans hals och han sänktes ned i havets djup.” (Matt 18:6)

Vi är ganska många i Sverige som aldrig �ck lära oss om äktenskap och trohet som barn. I vår
postmodernistiska kultur anses det inte så viktigt. Däremot anses det väldigt viktigt att man har
sex, gärna tidigt, o�a och med många olika personer, helst också av olika kön, så att man �år veta
vilken lä�ning och vilka preferenser man har. Det är också vanligt med missuppfattningar om
kristendomens syn på sexualitet - många i samhället verkar ha uppfattningen att kristna ser sex
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som någonting dåligt och syndigt i allmänhet, ett nödvändigt ont som man helst bör undvika -
vilket är väldigt långt från sanningen. Också skolans sexualkunskap lär o�a ut helt andra
värderingar än de kristna. När jag själv gick i skolan på 2010-talet kretsade ämnet kring olika
preventivmedel, puberteten och könssjukdomar. Några kompisar på en annan skola hade redan i
femman �ått lära sig om homosex. Man tog för givet att ungdomarna skulle ut och “li�a runt”.
På skolan �ck man gratis preventivmedel. Vi �ck inte lära oss om fostrets utveckling eller
graviditet, bara hur man förhindrar den. Undervisning om just puberteten behöver väl inte vara
dåligt, det är ju ett stadium av människans utveckling precis som fostrets utveckling i magen.
Men det är alarmerande att puberteten automatiskt kopplas till att det är dags för sexdebut.

I en del kulturer tycker man att barn är gi�asvuxna när de når puberteten, trots att detta kan
ske väldigt tidigt för vissa, och gi�er bort dem i tonåren eller ännu tidigare. Men i vår kultur
uppmanar vi barnen att gå ut i sexlivet så snart puberteten sätter in - är det egentligen så stor
skillnad?
Ironiskt nog kallar man o�a också ämnet för “sex och samlevnad” - vad jag minns var det bara

sex, någon samlevnad såg vi inte röken av. Kanske just för att vår postmodernistiska kultur
alltmer separerat sex och relationer, så att samlevnaden inte längre blir relevant, man kan ha
sexuellt umgänge med vem som helst från gatan i princip.

Bibeln däremot lär oss att inte bara samlevnad, utan äktenskap, är en förutsättning för ett
hälsosamt sexliv. Detta är inget man �år lära sig i skolan idag. Skrämmande nog �nns det även en
hel del ungdomslitteratur som uppmanar till en tidig sexdebut. Det är jättebra att barn läser,
men det �nns tyvärr ett betydande antal ungdomsböcker som aldrig borde ha skrivits i ett sunt
samhälle.

Och föräldrarna då? Givetvis �nns det många vettiga föräldrar som uppmanar barnen till
försiktighet och till att vänta tills man är vuxen, helst tills man gi�er sig. Men det �nns också
väldigt många föräldrar och andra vuxna i barns närhet, som ger helt fel signaler till ungdomar.
En förälders reaktion när jag som 17-åring skulle sova över hos min första pojkvän var att ge mig
ett paket kondomer. Att jag över huvud taget skulle sova över var faktiskt förälderns idé från
början. Föräldrar är o�ast väldigt måna om att deras tonåringar inte springer och blir med barn,
och ser till att utrusta dem med preventivmedel inför deras nattliga äventyr. Men hur är det med
att bevara vårt hjärta och vår själ? Det verkar de inte lika oroliga över. Men Bibeln säger:
“Framför allt som skall bevaras må du bevara ditt hjärta, ty därifrån utgår livet.” (Ord. 4.23).

Många av de vuxna som uppmanar ungdomar att ha sex, titta på porr eller ibland även att dricka
alkohol och ha sex samtidigt (jag vet av egen erfarenhet att det inte alls är ovanligt att �å sådana
uppmaningar av en vuxen när man är i tonåren), menar nog egentligen inget illa. De är själva så
förledda att de tror sig leda barnen rätt genom att uppmana till äventyr och experiment som de
antar kommer berika dem och ge dem värdefulla och spännande erfarenheter.

Men hur mår man egentligen av en sådan livsstil? Idag pratas det mycket om att älska sig
själv och höja sin självkänsla. Men att ge bort sin kropp till vem som helst på helgerna, kanske
till och med e�er att man supit sig full, är raka motsatsen till den självrespekt som vi idag också
förväntas ha. I åttan hade vi en religionsbok som bland annat innehöll intervjuer med människor
från olika trosinriktningar. En av dem var en kvinna som var med i Pingstkyrkan. Intervjuaren
anklagade henne för att vara gammaldags eller något liknande, på vilket hon svarade ungefär:
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“Guds regler finns till för att vi skall må bra. Sex u�anför äktenskapet är inte lika välsigna�. Det är lätt att
göra saker man sedan kommer att ångra och skada sig själv och andra.”

Detta stod radikalt i motsats till allt jag �ått lära mig både i skolan och hemma. Det var också
första gången jag �ck höra att en sådan “regel” (att sexualitet för hemma i äktenskapet) faktiskt
kom från Gud. Som många andra hade jag tyvärr den bilden av kristna, att de var ganska
intoleranta, trångsynta och snudd på elaka människor som hittade på en massa regler för att
inskränka och förtrycka människor, och att dessa regler inte ens förekom i Bibeln (inte för att
jag hade tittat e�er själv).
En annan slutsats man kan dra av detta är att om sex utanför äktenskapet inte är “lika”

välsignat, måste det ju betyda att sex inom äktenskapet faktiskt är välsignat och bra! E�ersom
kristna med rätta är emot ytliga sexuella relationer med vem som helst, tror många att kristna är
frigida människor som är emot sex överlag. Men sanningen om sex är att det är någonting vackert
och välsigna�, som Gud har skapat för äktenskapet mellan en man och en kvinna. Det allra första
budet Gud ger människorna i Bibeln är faktiskt att “vara fruktsamma och föröka sig”. Det
syndiga kommer in i bilden först när man separerar sexualiteten från äktenskapet, alltså från det
sammanhang Gud skapat den för.

Det �nns ju �er saker Gud har skapat, som blir dåliga om man skiljer dem från sin naturliga
kontext. Sömn är bra, men om du sover på dagen istället för på natten och som följd missar ditt
arbete och inte kan försörja din familj, så blir det någonting dåligt - men sömnen i sig är inte
boven i dramat, utan hur du ägnar den.
E�ersom sex utanför äktenskapet är så vanligt idag, har detta lett till en felaktig bild av vad

Bibeln egentligen säger. Men detta visste jag givetvis inte då. Istället avfärdade jag budskapet i
religionsboken, även om det berörde mig så beslöt jag mig för att helt enkelt skratta åt den
stackars förlegade pingstkvinnan och hennes förtryckande uppfattning. Jag önskar att jag istället
hade tagit det till mig, för många gånger senare har jag tänkt tillbaka på dessa ord och hur rätt
hon hade.

När man av Guds nåd kommer till insikt om sanningen, sörjer man o�a över sina tidigare synder
- en ganska djup sorg för vissa. För min del tillkom även sorgen över att i unga år ha blivit
förledd till synd, av vuxna jag litade på, av hela samhället. I processen av att ångra och bearbeta
min ungdoms synder har jag också känt mycket ilska och sorg över att de vuxna som borde vara
förebilder gång på gång leder barnen in på förförelsens väg. Det är helt enkelt inte acceptabelt
att vårt samhälle förleder “dessa små” som Jesus pratar om. Vi måste kämpa för en förändring.
RFSU med sina perversa rekommendationer måste portas från våra skolor, och om ämnet sex och
samlevnad över huvud taget skall �nnas behöver det
förändras så att man istället �år lära sig mer om äktenskap,
trohet och ansvar samt graviditet och föräldraskap. Och
även om jag idag har den stora nåden att �å tro på Jesus
Kristus och leva i ett kristet äktenskap, så är jag övertygad
om att även icke-troende människor skulle �å det mycket
bättre om de hörsammade Guds råd för hur vi bör leva.
Även om du ännu inte har någon personlig relation till Jesus,
kommer du garanterat må bättre om
du inte ha� hundra�als sexpartners.

Melinda AnderssonEngström ￭
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Läkarna föreslog abort, men Herren hade en plan
Intervju med pastor Roland Greén | Text och intervju: Melinda Andersson Engström

Roland Greén föddes i Västra Vingåker 1953 som yngsta barnet i en bondefamilj med fem syskon
- ett helt vanligt barn. Men faktum är att en del människor inte tyckte att han borde ha �ått
födas. Rolands mamma led nämligen av sviktande hälsa och hade ju redan fött fyra barn.
Läkaren som undersökte henne tyckte att abort var absolut nödvändigt.
Roland: “Men mamma ville inte ta ett sådant beslut själv utan prata med sin man om det. Det
tyckte läkaren inte om, han ansåg att det var hennes kropp och hennes val.” Roland berättar att
hans föräldrar knäföll vid sjuksängen och överlämnade fostret i Guds händer: “Om Du bevarar
barne�, vet vi att du har en plan med dess liv”. När läkaren kom in nästa dag hade han redan burken
med abortpiller i bröst�ckan och tycktes ta för givet att föräldrarna skulle ge upp sitt barn. Men
när de berättade att Rolands mamma skulle fullfölja sin graviditet blev han rasande.
Roland: “Mamma berättade senare att det var som att se djävulen i ögonen, så arg var doktorn.”

Läkaren började nu prata högt och ljudligt om att barnet skulle bli handikappat och förstöra
föräldrarnas liv. Men även om det nog kan vara påfrestande att ha ett barn med särskilda behov,
så vittnar många föräldrar till dessa barn om att det är det bästa som hänt dem och att de aldrig
skulle vilja ha det annorlunda. Detta är ett klart bevis på att barn med särskilda behov är en gåva
från Gud och en välsignelse för föräldrarna, precis som alla andra barn. Men tyvärr är det inte
alla som ser det så. Roland: “När det var dags för mig att födas var alla läkarna på plats, men jag
föddes helt normal. Då visste mamma och pappa att Gud skulle använda barnet.”
Roland och hans syskon växte upp i ett kristet hem, familjen tillhörde Pingstkyrkan. Redan

som femåring blev han frälst. Roland: “När jag kom hem och berättade det för mamma sade hon:
‘Men du är ju ett barn, du behöver ju inte bli frälst!’ Men jag upplevde det så. Sedan döptes jag
som 8-åring 1961.”

Som vi kan se började Roland följa Jesus tidigt i livet. Men några tu�a tonår kom emellan,
såsom det nog kan vara för många. Men moderns böner hjälpte honom genom dessa år.
Roland: “Mamma var en stark bedjare, som verkligen o�rade tid för bön. Hon hade även en
profetisk gåva och var verkligen utrustad av Herren.”
Vid 15 års ålder upplevde Roland kallelsen att bli predikant. Han ville alltså inte bli bonde,
hantverkare eller “något annat vanligt”, utan han ville bli evangelist. Dock kände han sig för blyg
för en sådan uppgi�. Då gav Gud honom ett Bibelord, Jeremia 1:4-10:
“HE�RENS ord kom till mig; han sade: »Förrän jag danade dig i moderlive�, utvalde jag dig, och förrän
du utgick ur moderssköte�, helgade jag dig; jag satte dig till en profet för folken.» Men jag svarade: »Ack
Herre HE�RE! Se, jag förs�år icke att �ala, ty jag är för ung. Då sade HE�REN till mig: »Säg icke: 'Jag är
för ung', u�an gå ås�ad vart jag än sänder dig, och �ala vad jag än bjuder dig. Fruk�a icke för dem; ty jag
är med dig och vill hjälpa dig, säger HE�REN.» Och HE�REN räckte ut sin hand och rörde vid min mun;
och HE�REN sade till mig: »Se, jag lä�er mina ord i din mun. Ja, jag sätter dig i dag över folk och riken,
för att du skall upprycka och nedbry�a, förgöra och fördärva, uppby�a och plantera.” (1917 års
översättning).

Som 17-åring tog Roland ett jobb på Konsum och tjänade in pengar för att sedan åka till en
Bibelskola, och upplevde senare en kallelse till pingstförsamlingen i Järna. E�ersom Roland är
musikalisk ville han använda sig av sin sång och musik i Herrens tjänst, och erbjöd Gud sina
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talenter (vilket för övrigt ursprungligen är samma ord som talanger, reds anm), om han kunde ha
användning för dem, i utbyte mot att �å bli andedöpt. Såhär långt låter allting bra - men en
allvarlig prövning återstod. Roland kände sig sjuk och reste hem några dagar, men hans tillstånd
förvärrades och familjen tog honom till lasarettet, där han snart blev ännu sämre.
Roland: “Vid ett tillfälle uppfylldes hela rummet av ett himmelskt ljus, och jag tänkte att om det
är såhär att dö, då vill jag dö nu! Det var en stark känsla av glädje.” Medicinskt sett var
prognosen inte god - via röntgen hade läkarna konstaterat att Roland drabbats av en hjärntumör
stor som en knuten näve. Detta undanhöll de emellertid för honom, kanske för att inte förvärra
hans hälsa ännu mer.

Föräldrarna gjorde samma sak som 17 år tidigare då läkarna velat abortera deras son:
överlämnade honom åt Gud: “Gör honom frisk eller �ag honom hem!” Och Roland blev frisk
och utskriven från sjukhuset. Jag undrar vad doktorerna tänkte. Först 15 år senare �ck han av sin
syster veta vad han ha� för sjukdom. Roland: “Hon sade, ‘Vet du om att du hade en hjärntumör?’
och jag svarade, "Nej, det hade jag ingen aning om!” De hade väl inte vågat berätta det för mig.”
Sedan Herren två gånger räddat Roland till livet, fortsatte han att använda honom rikligt i sin
tjänst. Förutom sin tjänst som pastor har han också under många år arbetat för Sveriges Kristna
Radio (numera Radio Hope). Han har också kunnat använda sitt eget vittnesbörd för att sprida
tro på Jesus - även om en del inte tror att han talar sanning.

Roland, varför tycker du att man skall stå för liv? “Det handlar om att värna det gudomliga
i mänskligheten. Olika “-ismer” som till exempel kommunism och falska religioner sätter käppar
i hjulet för folk att möta Jesus, men Gud har en plan för allas liv. Vi kan inte sätta oss över livet
och vara Gud. Medkänsla är ju en kristen värdering.”

Roland säger att han har förståelse för att det kan �nnas väldigt svåra medicinska fall då
moderns liv är i fara, och han generaliserar inte. Även Kristna
Värdepartiet medger att det i ovanliga fall kan vara nödvändigt
att avbryta en graviditet då kvinnans, barnets eller bådas hälsa
är i fara, men detta är inte att likställa med en vanlig abort, då
målet inte är att döda barnet utan att ge dem bä�e bästa
möjliga vård och chans till överlevnad. Ur Kristna Värdepartiets
partiprogram: “Den enda situation där ett avbrytande av
graviditeten med dödlig utgång för fostret bör vara tillåten, är
när graviditeten är direkt livshotande för kvinnan. Vi vill inte
kalla detta för abort e�ersom själva sy�et med ett sådant
avbrytande inte är att orsaka fostrets död utan att rädda
kvinnans liv. Ett sådant ingrepp är moraliskt berättigat utifrån
människovärdesprincipen, e�ersom sy�et är att rädda åtminstone ett människoliv. Emellertid
ska allt göras för att rädda både modern och barnet.”
Slutgiltigt li�er allt i Guds händer, Han som ser varje människa redan i moderlivet.
Kort sagt är alla “andra” aborter en pervers typ av preventivmedel, som Roland starkt vänder sig
emot. Roland: “Man skall aldrig röra det ofödda barnet, det kommer att stra�a landet. De här
aborterade barnen var sjuksköterskor, journalister, evangelister, missionärer med mera, som
aldrig �ck födas.”
E�ersom Roland ändå är pastor passar vi på att pra�a lite om tro också. För trots att han är lite
av ett medicinskt mirakel som blivit räddad av Gud, vidhåller han att frälsning är viktigare än
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helande. Roland: “Gud har en plan för våra liv. Om vi tar emot Jesus i vårt hjärta �år vi se
meningen med livet.”Han har också ett tydligt budskap till dem som buntar ihop kristendom
med andra trossystem och ser den som “en religion bland många”. Roland: “Kristendomen är
ingen religion! Kristendomen är en person som heter Jesus Kristus. Alla (andra) religioner har
uppkommit genom att människor försöker nå Gud, vilket är omöjligt. Men kristendomen är att
Gud har sökt människan, när människan inte kunde söka honom på grund av synden. Gud sände
Jesus Kristus som är av evighet. Maria befruktades av den Helige Ande. Tänk att �å ha Guds son i
sitt hem! Men även du och jag kan ha Guds son i vårt hjärta. Nyligen har 200 människor i Gaza
blivit frälsta, för Gud uppsöker människor! Men det säger de inte på nyheterna förstås, där
handlar det bara om att hacka på Israel.”

Du är pensionär sedan ett antal år tillbaka, hur ser planerna för framtiden ut?
Roland: “Min bön har alltid varit att �å vara till hjälp och välsignelse för människor. För ett tag
sedan talade Gud till mig och sade: ‘Folk kommer höra av sig till dig, var beredd att gå åstad till
dem”. Andra ber mig o�a om hjälp och jag ber mycket för olika människor. Är man öppen för
Herren �år man nya uppgi�er’.” Roland kallades själv till att predika vid unga år och han är
mycket positiv till att unga �år ta plats i kyrkan. Men man �år inte glömma bort de äldre! Han
menar att många församlingar idag bara vill anställa unga predikanter på 25-30 år, vilket gör att
hundratals äldre predikanter går arbetslösa i onödan. Roland: “E�er 50 börjar Herren det
stora arbetet med människor! Framtiden li�er i Herrens händer.” ￭ | Text: Melinda
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Armband - Bede for Life | Jag är en 37-årig fru och mamma
till fyra barn, tre på utsidan och ett på insidan, som blev kristen i vuxen ålder.
Vi hemskolar våra barn och reser mycket. För tillfället har vi vårt fasta boende
i de vackra schweiziska bergen. Min förståelse för det ofödda barnets
kompromisslösa värde började när jag och min man fann oss i sekundär
oförklarlig infertilitet, innan jag blev kristen. Vi presenterades inför tanken att
skapa liv med hjälp av IVF och ha fertiliserade ä� nedfrysta, en tanke som
inte satt väl hos mig. I e�erhand är jag övertygad om att Gud hade en direkt
plan med den utmaningen i våra liv. Jag startade Bede for Life i samband med
att jag själv letade e�er enkla sätt att sprida pro-life budskapet och öppet

positionera mig själv i debatten. Jag köpte ett par t-shirts
och letade högt och lågt e�er ett armband med ett tydligt
budskap, men lärde mig snabbt att om jag var på den
sidan av debatten så fanns inget att tillgå. Så jag köpte en
liten uppsättning pärlor och började pärla med min då
7-åring. Tanken slog mig att det kanske fanns �er som
ville "wear your heart on your sleeve". Sedan dess, mindre
än ett år senare, har Bede for Life sålt hundratals
armband, till kvinnor, män och barn och donerat omkring
50 000 kronor till pro-life verksamheter världen om. På många av armbanden �nner du en

Precious Feet berlock som är den internationella pro-life symbolen och är den exakta formen och storleken av
ett ofött barns fötter, 10 veckor e�er konception.

With love and for life,
Caroline Forsberg
Bede for Life

Bes�äll via DM på Ins�agram:@Bede.for.life All prisinfo finns
under inlä�en och i sparade stories.
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Kärlekens väg
Om jag �alar både människors

och änglars språk
men inte har kärlek,

är jag bara ekande brons
eller en skrällande cymbal.

Och om jag har profetisk gåva
och vet alla hemligheter

och har all kunskap, och om jag
har all tro så att jag kan flyt�a

berg men inte har kärlek,
så är jag ingenting.
Och om jag delar ut

allt jag äger och om jag
offrar min kropp till att brännas
men inte har kärlek, så vinner

jag ingenting.

Kärleken är �ålig och mild.
Kärleken avundas inte, den
skryter inte, den är inte

uppblås�. Den beter sig inte illa,
den söker inte sit�, den brusar
inte upp, den �änker inte på det
onda. Den gläder sig inte över

orätten men gläds med
sanningen. Allt bär den, allt
tror den, allt hoppas den, allt

uthärdar den.
Kärleken upphör aldrig.

Men profetiorna ska försvinna,
tungomålen ska tystna och

kunskapen försvinna.
Vi förs�år bara till en del
och profeterar till en del,
men när det fullkomliga

kommer ska det
som är till en del försvinna.

När jag var barn �alade jag som
ett barn, �änkte som ett barn
och förstod som ett barn.
Men sedan jag blivit vuxen

har jag lagt bort det barnsliga.
Nu ser vi en gåtfull spegelbild,
men då ska vi se ansikte mot
ansikte. Nu förs�år jag bara till
en del, men då ska jag känna
fullkomlig�, så som jag själv
blivit fullkomligt känd.

Så bes�år nu tro, hopp
och kärlek, dessa tre,

och störst av dem är kärleken.

1 Korinthierbrevet 13, SFB 2015

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Melinda: Joakim, min älskade man! Jag är så glad att
�å vara din. Tack för att jag �år dela tro, hopp och
kärlek med dig varje dag, i nöd och lus�. Tack för att
du älskar mig såsom Kristus har älskat församlingen.
Med dig vill jag vandra ända fram till himmelen, min
Herrens välsignade! | Din hustru Melinda

Johanna: Till min man Peter Ohlsson.
Tack för att du är min man. Allt jag är, ger jag dig.
Allt jag har delar jag med dig. Min kropp är inte
längre min, u�an din. Du är min try�he�, pelare och
klippa i all�. Jag ser något nytt i dig varje dag, som
gör att jag älskar dig mer och mer. Tillsammans är
vi nu et�. Vi har vår tro, som ledde oss ihop med ett
ord. Delar gemensamma hopp av våran framtid.
“Men störst av allt är kärleken.” | Johanna
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De enda kvinnor som �nns är de som är
biologiska kvinnor. En del anser att biologiska
kvinnor inte skall ska�a barn för att det
påverkar klimatförändringarna, istället
uppmanas man till exempel att ska�a hund.
Denna trend blir tyvärr allt vanligare i många
länder. I Spanien sägs det till exempel att det
�nns två hundar per barn. Visst är det trevligt
med hundar, men absolut ingen ersättning för
barn.
I Sverige föds det alldeles för �å barn. Enligt

Statistikmyndigheten SCB var födelsetalet 2023
det lägsta på över 50 år¹. En del politiker vill lösa
problemet med de låga födelsetalen genom att
öka invandringen till vårt land, e�ersom den
karriärcentrerade kultur som socialistiska
strömmar under decennier tvingat på oss
svenska kvinnor inte tillåter någon ökning i vårt
barnafödande. Snarare uppmanas vi att avstå
från barn eller till och med abortera våra ofödda
barn för att ge karriären och yrket företräde
framför familjen. Ekonomerna ur sitt perspektiv
inser att födelsetalet behöver höjas, men våra
politiker vill ändå inte uppmana svenska
kvinnor att öka sitt barnafödande utan istället
utnyttja invandring för att systemet inte skall
haverera.

Det som verkligen behövs är en förändrad
attityd kring moderskap. Det har under för lång
tid setts som något som fungerar automatiskt
medan kvinnan skall vara på arbetet nästan
samtidigt som hon föder barnet. Moderskapet
behöver �å ett värde i sig, hyllas och
uppmärksammas. Utan mammor inga nya
människor! Det �nns ett engelskt ordspråk som
lyder: �e hand that rocks the cradle is the
hand that rules the world (handen på va�an är
den hand som styr världen). Detta visar hur
viktig mammarollen är, enbart i sig själv.
¹https://www.scb.se/pressmeddelande/barnafodandet-sjunke
r--lagsta-pa-over-50-ar/

Vi i �vinnonätverket vill med anledning
av Mors dag hylla alla mammor!

Mammor som har egna företag, mammor som
arbetar deltid för att vara med barnen,
hemma-mammor och mammor som har “vanliga
arbeten”. Det vi reagerar på är att vi som
kvinnor �år höra hur hårt vi skall arbeta för att
�å pension, samtidigt som vi skall ska�a många
barn - om man lyssnar på ekonomerna. Vi bör
alltså både hinna med att arbeta och uppfostra
barn. Förhoppningsvis har vi en man som
skänker try�het och stabilitet, men hur skall vi
�å ihop mammarollen med att arbeta hela tiden?
Denna ekvation kommer aldrig att gå ihop och
faktum är att det inte skall behöva gå ihop - det
är inte mammorna det är fel på, utan systemet!
De radikala feministerna säger att det är
männen och barnen som hindrar en kvinnas
karriär och utveckling, det är inte sant. Familj
är ju exakt det vi behöver! Rent biologiskt
utvecklas en kvinna av att föda och ta hand om
sina barn. Vi skall inte låta någon lura unga
kvinnor att tro dessa lögner om karriär och
moderskap. Man kan alltid ändra
ersättningssystem men du kan inte ändra vad du
biologiskt är född till (även om många vill påstå
det).
Så tack till dig du mamma till ett, fyra eller åtta

barn, eller �er! Tack för att du vill och gör ditt
bästa varje dag.



_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
MAGASIN QVINNA | Nr 3 |SIDA 25_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Ibland blir det ändå fel trots att man alltid
vill göra rät�, och ibland blir det rätt trots
att man först trodde att man gjorde fel. Det
är inte alltid lätt - men det är alltid
värt de�.

Så tack alla mammor för att ni �nns!

Grattis på Mors dag!

Ps. Även om alla människor inte är mammor, så
har vi alla en mamma, någon att ägna en tanke
åt på Mors dag. Kanske har du en härlig mamma
som du trä�ar o�a och har en god relation med
- eller så är er relation lite mer ansträngd eller
rent av obe�ntlig. Mamma kanske alltid har
funnits där för dig - eller så försvann hon
tidigt ur ditt liv, frivilligt eller ofrivilligt.
Oavsett vem din mamma är och hur er relation
ser ut, så har du en mamma, som gav dig en
oändligt stor gåva - livet självt. Kanske gav hon
dig inget utöver detta, eller så gav hon dig sitt
allt varje dag. Oavsett tror vi att alla mammor är
värda en tacksam tanke på Mors dag!
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Tack mor!
Text: Lena Arvidsson Artman

Jag föddes, i mitten av 50-talet, på en liten gård i
skogstrakterna i nordvästra Skåne. Det var ett
slitsamt liv för mina föräldrar och var alltid nätt och
jämt att ekonomin gick ihop. E�eråt har jag insett
vilken förmån det var för mig att �å följa mina
föräldrar i vardag och helg. På en gård med djur och
natur är man så nära livet. E�er gymnasiet utbildade
jag mig till förskollärare. När jag förvärvsarbetat i
nästan tio år, trä�ade jag min man Lars. Vi kom att
�å fyra barn, och varje barn har för mig varit ett
stort, stort under. Under ungefär femton år valde jag
bort avlönat förvärvsarbete för att arbeta hemma
med våra egna fyra barn. Under de åren blev det en
del föreläsningar för barnomsorgs- och skolpersonal
på bl.a. ämnena barn och döden, att ge tröst,
förbättring eller förbittring - om den svåra konsten
att förlåta. Även ett par barnböcker har jag gett ut,
samt några böcker.

En gråkall vårdag. Plötsligt däckas jag av insikten:
Jag är så lyckligt lottad!!! Formad av starka kvinnor
ända från barndomen, och genom hela uppväxten.
Kvinnor som var starka inte i den bemärkelsen att
de körde över andra på sin väg. Nej, inte alls. Men
starka i sin tro, fast rotade och try�a, under vilka
omständigheter som de än befann sig i. Och det var
väldigt ski�ande med mina förebilders
livssituationer. De har, var och en på sitt sätt, starkt
bidragit till min glädje i att vara kvinna. För mig har
det alltid, och under alla omständigheter, varit bäst
att vara just KVINNA.

I glädjen över att vara
kvinna uppmärksammar
jag några av dem som
varit mina förebilder i
livet: Min mor Anna
1921-2012.

Hon är min förebild för:
A) Hur hon prioriterade.
Mor Anna var noga med
var hon hämtade näring
till sin inre människa. Den

källan hon öste ur gav kra� till att leva ett utgivande
liv. B) Hon såg och brydde sig om dem som ingen
annan såg. Hon räckte till för många. C) Hon satte

mål, och höll i dem tills hon nått dem. Mor avstod
från utbildning för att kunna hjälpa och ta hand om
sina åldriga föräldrar. Hon hade ett arbetsamt och
ibland ett slitsamt liv. Hon �ck kämpa sig till
mycket. Delvis för att hon i vardagen var omgiven av
människor som inte hade så stor tilltro till hennes
förmågor, och inte heller förstod att uppskatta dem.
Ibland tvingades hon uppleva att en del såg ner på
henne för att hon inte hade någon utbildning. Hon
gav aldrig upp - ändå. De mål hon satte upp - dem
höll hon i tills de var uppnådda. Det visar på styrka,
speciellt när man lever i en liten bondby. Det var ett
sammanhang med snäva gränser när det gällde
generositet gentemot den som ville och vågade. När
hon hade fyllt 40 bestämde hon sig för att ta
körkort. Vilken prestation!!! Någon av de andra
bondhustrurna sa sig också vilja göra det. Men kom
aldrig till skott. Mor var den enda av sin generations
kvinnor i min barndomsby som faktiskt gjorde det.
Wow! Hon ska�ade sitt livs första pass vid 55 års
ålder för att kunna resa till Israel. Israel var hennes
drömmars resmål. Det blev den enda utlandsresan
hon gjorde i hela sitt långa liv och den gladde henne
i åratal.
Jag har mor att tacka för livet! Hon födde inte

bara, utan hon hade dessutom en fyra år lång kamp
för att �å i mig mat. Jag var, liksom min storasyster,
matvägrare från födseln: sög aldrig, varken på bröst
eller napp eller �ngrar. Varje måltid i fyra långa år (+
1 år & 8 månader för min äldre syster) behövde hon
locka för att jag skulle gapa, lirka för att jag skulle
svälja och sen kräktes jag upp alltihop igen. Hade
hon gett upp hade jag inte överlevt. Hade hon
lämnat bort mig hade otry�het smugit sig in i mitt
liv. Hon var också en förebild i omsorgen om andra
människor. Hon öppnade vår familjegemenskap till
och med på jula�on. Så länge det fanns en ensam
tant någonstans i skogarna hemmavid, så �ck tanten
�ra jula�on med oss. Mor visste var hon skulle
hämta try�het och glädje. Och hon gjorde det.
Därför �ck hon den styrka och stadga som behövs
för att kunna leva ett utgivande liv, utan att kräva
någonting tillbaka och utan att bli bitter. Detta
överförde hon också till oss barn. Hon var en som
hade "sin glädje i Herrens undervisning.. . Hon var som
ett träd, planterat vid vattenbäckar, som bar sin frukt i
rätt tid och vars löv inte vissnade. Och det hon gjorde,
det lyckades väl." Det goda hon överförde �år positiva
e�erdyningar i generationer. Jag ser det redan. Tack
mor! | Lena Arvidsson Artman, förskollärare &
för�at�are ￭
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När Gud talar
Text: Yngve Malm�uist

Na�� till lördag den 27 april då vi i MRO Småland (Människorätt för ofödda) skulle
demonstrera mot abort, hade jag svårt att somna. Bredvid mig låg min snarkande hustru i bästa
ro. Plötsligt kom det upp en tanke på lördagens demonstration i Växjö. Det slog mig att under
de 16 år vi demonstrerat tillsammans har vi bara visat bilder på problemet med aborterade barn,
men inte kunnat presentera några lösningar för de kvinnor som blivit oplanerat gravida och nu
drabbas av samvetsnöd då de ser bilderna på aborto�er. Vi har alltså presenterat problemet,

men inte någon lösning.

Plötsligt dök en tanke upp liksom från ovan. Det �nns ju faktiskt en lösning, som inte verkar
alltför svår. Varför vill kvinnor egentligen göra abort? Av olika orsaker. Detta kan vara en
olämplig far till barnet, barnafaderns påtryckning, dålig ekonomi, fel tidpunkt gällande studier
eller karriär, för ung, för gammal, vill inte ha �er barn.

Men det �nns en lösning. Flera kristna samfund kan gå samman för att ska�a ett hus eller en
stor lägenhet där gravida kvinnor i krisgraviditet kan �å en till�ykt undan en hotande man och
omgivningens påtryckningar. I varje rum kan en ensam kvinna och hennes nyfödda barn bo. De
första månaderna av verksamhetens uppstart fordrar kanske församlingarnas ekonomiska stöd,
men e�er hand kommer de ensamma kvinnorna kunna betala en mindre hyra. Detta innebär att
de kristna församlingarnas ekonomiska stöttning gradvis avtar. Hushållets arbetsuppgi�er kan
kvinnorna själva fördela, liksom uppköp och resor med en gemensam bil. Likaså kan de ha ett
förråd med skänkta barnvagnar, barnsängar, leksaker, kläder som samlas för användning e�er
behov.

Verksamheten kan bedrivas dels med kvinnornas hyra och egna arbetsinsatser och genom
donationer. En form av arbetsinsatser kan vara handarbeten som stickning, virkning, sömnad
och trädgårdsodling, försäljning av egentillverkade produkter. Intäkterna bör fonderas för de
boendes utgi�er och framtida behov när kvinnorna �yttar från det tillfälliga boendet. Beroende
på varje mammas kompetens kan ett samarbete utvecklas då man hjälper varandra e�er behov.
Dessutom kan de ställa upp för varandra med barnvakt och avlastning vid behov av vila. Likaså
kan det vara en fördel om sjukvården kan besöka behövande kvinnor i hemmet istället för att de
ska resa för vårdkontakt. Det största rummet kan användas till hobby- och kursverksamhet.

Förslaget har många fördelar. För det första skulle barns liv räddas från abort. I andra fall kunde
kontakt för adoption förmedlas. Minskade kostnader för mammorna, kommunen, regionen och
staten. Stöd vid övergång till eget boende.
En nackdel kan vara risken för överfall på ”värnlösa kvinnor.”

Detta är den vision jag personligen �ått och härmed överlämnar jag den till kristenheten i stort
att diskutera, utforma och förverkliga.

Markaryd 240427
Yngve Malm�uist
Medlem i Kristna Värdepartiet
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Fri från cancer
Gertrud Storsjös egna berättelse

Gertrud är en uppskat�ad föreläsare och för�at�are som
skriver och �alar om �arorna med new age, nyandlighe�, i
samhälle�. Läs gärna mer om det�a i Magasin �vinna Nr 2.
Gertrud fick en cancerdiagnos i oktober förra året och nu ska vi
�å �a del av en personlig berättelse skriven av henne - ett
vittnesbörd. Gertrud berät�ar:

all ära till våran Herre. Jag vill berät�a
hur allt började. Kvällen innan jag kom till sjukhus
(Sankt Göran) så hade jag varit i Västberga och
undervisat om befrielse. Innan jag åkte hem bad de för mig. E�eråt kom en kvinna och sa att
hon ville säga vad Herren hade sagt till henne medan de hade bett för mig. Herren hade sagt att
"hon sitter och tänker att det nog snart är slut med mig nu." Jag var så trött så jag tänkte
faktiskt att det är nog snart slut med mig nu. Men Herren hade sagt "att det inte är slut, du har
mer kvar att göra och jag ska öppna en ny dörr för dig." Detta �ck jag veta kvällen innan jag
hamnade på sjukhuset. När jag sedan trä�ade en av överläkarna på Hematologen på
Karolinska, så talade han om för mig att jag bara hade 50% chans att bli frisk. Då han berättade
om hur allvarlig den här sjukdomen är så sa jag: "Jag har kontakt med en annan överläkare." 
Han frågade: "Vem då?" Jag pekade uppåt och han förstod vem jag menade. Då sa han: "Ja, men
han behöver hjälp." "Ja", svarade jag; "Han vill ha samarbete."
Nu ska jag skriva till honom och de andra läkarna, samt sköterskorna, och �acka för deras

goda samarbete med Herren fast de kanske inte förstått vad som hänt. Men de är ju i samma
business som Herren -  att hela och läka - så det är klart att de behöver samarbeta med Honom
liksom alla vi andra.

E�er behandlingen
Karolinska sjukhuset, 28 mars 2024. En kvinna i 50-årsåldern hämtade mig i väntrummet på
Hematologen och gick med raska steg före mig, i en lång korridor till läkarrummet. Hon visade
mig platsen där jag skulle sitta och så satte hon sig ner vid dataskärmen. På namnskylten på
hennes rock stod det "överläkare". Ja, vad skulle hon säga mig? Jag hade spänt funderat på det
på väg till läkarrummet. Jag var inte rädd, jag hade en try� förtröstan på vad Herren talat från
första början och även senare, men ändå var allt klart? Det var första gången jag trä�ade den
här läkaren. Så började hon, på läkarspråk, om något som hade försvunnit. Jag förstod inte.
"Vad betyder det du säger?" frågade jag. "Det betyder att det �nns inte någon cancer kvar." sa
hon. "Är allt borta?" frågade jag och hon svarade: "Allt är borta." Hon visade senaste
röntgenbilden på mitt innandöme. Jag hade sett hur det såg ut innan behandlingen började.
Lym�örtel-området i buken och en prick lite högre upp var alldeles svart - då. Nu var det
alldeles vitt. Inte en svart prick! "Och du ser inte ens ut som att du behöver rehabilitering" sa
hon. Jag var inte överraskad, hade väntat mig detta men det hade ändå funnits frågor om allt
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verkligen kunde vara klart nu? Det var det. Praise �e Lord! Ofattbart att det var över, men en
lika ofattbar gripenhet över Guds godhet och trofasthet.

Jag frågade om prognosen för fortsättningen. Hon förklarade att i min diagnos fanns en
a�ressiv del, men den var borta också, men de kommer att hålla mig under uppsikt de
närmaste två åren och jag måste lämna blod en gång i månaden tills vidare. Så tog hon mig till
de sköterskor som skulle ha hand om min rehabilitering även om hon tyckte jag såg ut som att
det inte behövdes. En av de tre sköterskor kom som jag hade blivit tilldelad från början, om jag
skulle behöva hjälp mellan behandlingarna. Jag hade aldrig behövt det. Alla, både läkare och
sköterskor hade �ått veta redan från första dagen vad Herren sagt till mig om att detta inte var
slutet för mig, mera uppgi�er att göra och en ny dörr skulle öppnas. Jag förklarade att jag var
try� i detta. Sköterskan som nu tog hand om mig för att diskutera rehabilitering kom ihåg
detta. Då vi satte oss ner i ett av rummen så började hon med att uttrycka sin glädje och
tacksamhet över att ha �ått trä�a en person med en sådan inställning och livssyn. Hon visade
en sådan gripenhet över detta och hon tog fram en broschyr som handlade om något som heter
Kra�ens Hus. "Dit måste du gå och tala om för de andra cancerdrabbade vad du varit med om."
Det är alltså en plats där cancerdrabbade och deras anhöriga möts för att dela erfarenheter och
trösta varandra. Hon var angelägen om att jag skulle gå dit.
Så läste hon det frågeformulär som jag hade �ått fylla i innan jag kom dit med frågor om olika
besvär som jag skulle kunna tänkas ha och i vilken grad, t.ex. trötthet, illamående, sömn, aptit
mm. På nästan alla frågor på närmare två sidor hade jag kryssat i rutan "Inga problem". När det
kom till illamående så hade jag skrivit att jag kräkts tre gånger.. Hon blev alldeles förblu�ad,
"Vad du har sluppit undan!" Tydligen så är kräkningar vanligt som en av olika biverkningar.
Och det är här jag måste säga att alla förböner har hjälpt mig. Jag har ha� minimalt med
biverkningar, bortsett från svaghet och trötthet men det har varit överkomligt, och är något
som ännu inte är helt över.

Sköterskan såg heller inga tecken på att jag behövde rehabilitering, men lämnade mig ändå
broschyrer på hjälp som �nns att �å. Så sa hon att "även om du �ått hjälp från ovan och från
vänner, så kan det ändå kännas tungt med den kognitiva trögheten och glömskan men det kan
du �å hjälp med. Bara säg till mig så skriver jag en remiss dit du kan �å hjälp." I min journal så
står det att jag tillhör Citykyrkan så jag hälsade henne välkommen till oss och berättade om
vad som händer hos oss och att de �esta som kommer är i hennes ålder. Hon kramade om mig
så varmt innan vi skildes.

Jag känner en stor tacksamhet och uppskattning över det bemötande och den behandling jag
hela tiden �ått från både läkare och sjuksköterskor och det engagemang de alla visat – hela
tiden. Jag känner också en stor tacksamhet över svensk sjukvård. Må Herren bevara den för vi
vet ju problemen de har, men jag har inte blivit lidande av de problemen. Likaså så �ck jag
direkt "Avancerad sjukvård i hemmet" (ASIH). De kom en gång i veckan och tog blodprov och
kollade upp hur jag mådde och de frågade alltid om det var något mer de kunde hjälpa mig
med. De var alla så trevliga och bussiga så det var veckans höjdpunkt när de kom in i min
karantän.

När jag kom hem gick jag först till alla mina grannar och berättade att jag nu är frisk. De �ck
också veta med det samma jag �ått diagnosen, vad Herren sagt. Nu �ck de höra att Herren
håller vad han lovar. Det samma gäller min familj också. STOR ÄRA OCH TACK OCH LOV
TILL HE�REN FÖR VAD HAN G�ORDE PÅ KORSET FÖR 2000 ÅR SEDAN OCH A�
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�AG OCH NI BARA FÅR TACKA O LOVA HONOM FÖR DE�A OCH
OÄNDLIGT MYCKET ANNAT.

Herren är så god. Ska jag och vi alla kunna kasta oss in i det Herren planerar för oss och vårt
land och vår församling så behöver vi vara i så bra skick som möjligt även om han kan använda
både sjukdom och svaghet också till något gott. Vi har all anledning att minnas vad Jesus gjorde
för oss på Golgata, Han tog all vår synd och skuld, Han tog alla sjukdomar på sig för att vi skulle
bli helade befriade och friska till ande kropp och själ.

EN UNDERBART GLAD SOMMAR TILL ALLA!
Gertrud Storsjö

__________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________

Gertrud Storsjö kommenterar Magasin �vinna utgåva nr 2: “För att �å en rätt uppfattning om yoga och
vad jag skrivit i mina böcker om det så läs min bok “Buddha eller Kristus” eller det lilla hä�et “Ni ska bli
som Gud”. Ingenstans har jag sagt eller skrivit att hinduiska gudar har sex på ens huvud. Det är en total
missuppfattning. Den kommer säkert av att de hinduiska gudarna Shiva och Shakti symboliseras med
kronchakrat överst på huvudet i den hinduiska religionen. Yoga kommer från hinduismen och innehåller
alltså hinduiska lärosatser. Det berättas det inte om i svensk utövning av yoga, därför tillber inte svenskar
hinduiska gudar medvetet, men e�ersom rörelserna är konstruerade inom hinduismen så deltar alltså
svenskar och västerlänningar i de hinduiska riterna utan att vara medvetna om det. Visserligen, en del är
det, men gör dem ändå.” | Gertrud Storsjö, 2024-06-17

_______________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________
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�vinnonätverket - i samverkan med Kristna Värdepartiet.
Vår vision är att nå alla konservativa kvinnor i Sverige.
Varmt välkommen med kommen�arer och/eller förslag på artiklar.
Kontakt: �vinnor@outlook.com
www.�vinnonatverket.se
www.kristnavardepartiet.se

Trevlig sommar önskar

Johanna Melinda Rebecka Gunnel Karin
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Bok- ochFilmtips
Bok | Skapad till kvinna och man - Carl-Henrik Karlsson Skapad till
kvinna och man är en enkel, beskrivande text som rör författarens tankar
kring sann biblisk kvinnlighet och manlighet. Författaren berör �era
områden som relationen man-kvinna, att bo tillsammans och att hantera
sin sexualitet i det enskilda livet. Boken utgår från att Gud har skapat oss
till sin avbild, vilket innebär att han har skapat oss till man och kvinna
(egentligen manligt och kvinnligt). I den förvirring som råder i samhället
och ibland även i de kristna församlingarna behövs Bibelns undervisning
även när den inte stämmer med populära moderna värderingar. Beställ
från bvforlag.se | Tips från Gunnel

Sångbok | Välkommen dyrbara skatt - Elisabeth Andersson Att sjunga,
vyssa, va�a och hålla barnet tätt intill, ger barnet lugn och välbe�nnande.
När vi sjunger ord som beskriver hur värdefull och älskat vårt barn är
skapas kontakt, känslomässigt och intellektuellt mellan barn och vuxen.
Det ger barnet try�het och tillit. Dessa sånger by�er på denna idégrund
och sy�ar till att ge många �na sångstunder för barnet tillsammans med
sina föräldrar, syskon och andra nära och kära. Barn är den största gåva vi
kan �å. Beställ från nyamusik.se | Tips från Rebecka

Film | Le� Behind | Jag vill rekommendera er att se den första �lmen från
2000 (och inte den som gjordes med Nicolas Cage 2014 av Hollywood.)
Den visar det som Bibeln talar om, uppryckandet, eller det egentliga ordet
är “harpasso” på grekiska och betyder harpun, att harpuneras upp till Jesus
innan alla vedermödor börjar. Det man kan se är hur folk blir förundrade
och undrar vart alla barn och andra tog vägen, men vissa blir också kvar,
bland annat en präst, varför? Se denna �lm, den är mycket bra. | Johanna

Film | Faith Like Potatoes | Filmen handlar om en man vars tro blir så
stark att han lyssnar på Gud om hur han skall odla. Den inspirerar för att
ingen tror att han skall lyckas, men han står fast vid det han har hört
vilket jag själv vet är så viktigt och att ej bli påverkad av andras åsikter när
man har hört från Gud. Mycket bra �lm som man blir glad av. Går att se
gratis på TBN Nordic. | Johanna
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Välkommen till

�vinnonätverket

�vinnonätverket vänder sig till konservativa kvinnor som är intresserade av familj och
samhällsfrågor. Oavsett om du är troende eller ej, men innehar kristna värderingar som by�er

på värdekonservativ grund såsom etik och moral, så kommer du att känna dig
som bland syskon. Välkommen hem!

Vad gör vi? �vinnonätverket har zoom-möten i utbildningssy�e där ni som deltar på mötena
kan ställa frågor till våra inbjudna talare. �vinnonätverket står upp för familjen och ser inte

mannen som ett hot, utan vi vill att familjeenheten skall värnas.

�vinnonätverket har ett eget magasin
där intervjuer blandas med en unik uppsättning
av vetenskapsartiklar och historiska artiklar

som vanlig media inte framhäver.

�vinnonätverket står för liv från befruktning till att vi dör en naturlig död. �vinno-
nätverket motsätter sig all form av den genus- och sexualundervisning som sker i våra skolor och
förskolor i dagsläget. Vi vill ta tillbaka uppfostran från skolan till föräldrarna. Vi anser att
omvärldens syn på många samhällsfrågor, o�a i de fall när man säger att man "har tolerans",
egentligen är uppenbar misskötsel av samhällssystem och människor. Vi vill vara aktiva i att
försvara grundstenarna i samhället och för att bemöta detta behöver vi kunskap och lära av
varandra. Okunskap är ingen ursäkt - vi kan skina genom kunskap.

Kom och bli en av oss, gör din röst hörd eller välj att bara kunna ta emot information.
Vi vill stärka just dig som är kvinna att vara den du är: kvinna.

Med vänlig hälsning,
�vinnonätverket Kontakt: �vinnor@outlook.com
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